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Koliko je od 102-je kandidata prijavljenih za upis na studijski program
Medicina, Univerziteta Crne Gore posjedovalo diploma „Lu6a 1", a koliko „Luda
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odgovornost a vezisa tim?
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SKUPSTINA CRNE GORE

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, poslanica dr
Branka Bosnjak je ministru prosvjete postavila sljedece:

POSLANICKO PITANJE:

„KoIiko je od 102-je kandidata prijavljenih za upis na studijski program
Medicina, Univerziteta Crne Gore posjedovalo diplomu „Luca 1" a koliko „Luca
2", takode me interesuje iz kojih srednjih skola su bili ovi kandidati koji su
posjedovali diplomu „Luca" i da II smatrate poraznim da je samo njih 12-oro od

102-je polozilo prijemni ispit all niko sa odiicnim uspjehom I osjecate H
odgovornost u vezi sa tim?"

■ Na postavljeno poslanlcko pltanje, na osnovu clana 191 Poslovnika o radu
Skupstine Crne Gore, ministar prosvjete daje sljedeci:

ODGOVOR:

Diplomu „Luca" su zasluzila djeca koja su vrijedno I sistematski ucila i, kao sto
znate, nijesu stekli ovu diplomu najednom kontroinom zadatku ill jedne skolskegodine
Hi dvije ill pak tri. Oni su diplomu dobili nakon punih devet godina obrazovanja u
osnovnoj skoli ! pune cetiri godine srednje skole, kod desetlna i desetina razlicitih
nastavnika.

Pri tome, naglasavamo da je broj ucenlka koji sticu diplomu „Luca" u posljednjih
desetak godina uoblcajen.

Upravo zato, svu tu djecu prozlvati I stavljati ih u jedan, i to negativan kontekst,
zbog prvog roka prijemnog Ispita najednom fakultetu ne samo da nije korektno, vecje
i pogresno, jerse kroz jedan slucaj ne moze davati ozbiljna 1 na cinjenicama zasnovana
ocjena citavog sistema. To ozblljni i odgovorni ljudi prosto ne rade i ne smiju sebi
dozvoliti.

Naravno, necemo okretati glavu ni od eventualnih izolovanih slucajeva, gdje
moguce da postoje blazi kriterijumi, ali za ozbiljnu ocjenu sistema potrebna je isto takva
ozbiljna analiza.



Kada je rijec o prijemnom ispitu na Medicinskom fakultetu, tacno je da je
promijenje^"ajiiteratura-2a'pnpr^ za-polaganje-prijemnog ispita, pa je mogupe;da;jej3tufg za-pi->o
uz situaciju sa Covid-19 kdja'stresno utice na sve pa i na mlade, to usiovilo rezuifate.- '^--' '
No, svako ko kroztajjedan sluca], koji se prvi putjavija ova godine i nije nikakav trend,
gleda svu djecu, sve odiicne dake i „luconose" i sav sistem, je neozbiljan i pokusava
da ovu| djecu koristi za druge ciljeve. Naravno, isto tako bilo bi neozbiljno zanemariti
cinjenice da se nesto neuobicajeno jeste dogodilo ove godine na prijemnom ispitu na
Medicinskom fakultetu, koji nije uspjelo da polozi vecina kandidata.

Dakle, treba sacekati i pratiti daija desavanja, kako bi se donio konacan stav o
svemu, ali i podrzati, umjesto prozivati i obeshrabrivati, mlade ijude koji trinaest punih
godina ostvaruju odiicne rezultate u obrazovanju i pianiraju da se dalje skoiuju I
unapreduju.

konacno, sve reforme na kojima trenutno radimo upravo imaju za ciij sticanje
kvalitetnih, cjelovitih i primjenjivih znanja. Smanjenje obima gradiva u osnovnim
skolama, instistiranje na drugacijem pristupu nastavnom procesu koji ne treba da bude
iskljucivo predavacki, uvodenje prakticnog dijela nastave u srednjim skolama 1 na
fakultetima, digitalizacija u obrazovanju sa potpuno novim pristupom ucenju - sve to
ima za ciij da na savremen nacin mladim narastajima omoguci sticanje funkclonalnih i
primjenjivih znanja koji ce ih uciniti konkurentim na domacem i giobainom trzistu rada.


